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REFERAT 

Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Niels Dueholm 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 29. oktober 2024 

Varighed: 18.00-21.00 

Sted: Bykontoret, Nørregade 6B 

Tilstedeværende: Michael Jensen, John Degn 
Christensen, Niels Dueholm, Dagny Vistisen og Lars 
Christiansen 
 
Fraværende: Flemming Petersen og Lars Haahr 
 

 

1. Orientering fra formanden 
 
Resumé 
Formanden orienterer om nyt siden seneste møde. 
 

• Bychefen og formanden har haft møde om etablering af legeplads på Å Promenaden. Initiativtager 
er Andreas Heegaard, der havde samlet Byforum, Elfonden og Viborg Kommune til et møde ved åen 
om muligheden for at etablere en stor flot legeplads. Der var enighed om, at legepladsen skal 
basere sig på den lokale historie om eks. pramdragerne, Gudar osv. Der var også enighed om, at 
projektet meget gerne må være ambitiøst, så det kan fungere ikke bare som en god legeplads for 
byen og omegnen, men også være en turistmagnet. Der arbejdes nu videre med projektet.  

• Å Promenaden er endnu ikke færdig, men det forventes at være færdig inden december. Planen er 
lige nu at vi indvier saunaen, når den er parat, mens det færdige badeanlæg indvies til foråret.  

• Broen – I forlængelse af det tidligere udmeldte samarbejde mellem Byforum og Møllerne om 
driften af Broen, har bestyrelsen for Møllerne nu bedt Byforum om at bistå med administration og 
drift af stedet. Møllerne står stadig som lejer af Broen og foreningen eksisterer stadig.  
Den 23/10 holdt ”Unge-kultur-møde” på Broen, hvor 17 unge dukkede op for at snakke om Broens 
fremtid i Bjerringbro. Efterfølgende er der nedsat et aktivitetsudvalg, der har første møde den 
30/10 og første arrangement den 1/11. På mødet den 30/10 laver vi en aktivitetsplan for de 
kommende måneder, så vi kan komme i gang. Det er min oplevelse, at der er stor energi og lyst til 
at deltage i det, vi har valgt at kategorisere som et laboratorium for unge-aktiviteter. Formålet er at 
afsøge behovet dels som en del af den kommende byvækststrategi og dels for at få en 
fornemmelse inden støttekronerne løber ud til husleje en gang næste år. Vi får hjælp fra 
bypedellerne i Byens Hus til at lave nogle mindre småreparationer, så stedet er brugbart. 
Økonomien kører over Møllerne, og det Byforum lægger i projektet er bychefens tid.  

• Erhvervsarrangement - På søndag har vi erhvervsarrangement for Erhverv og Detailmedlemmer, 
når BSH møder TMS Ringsted på hjemmebane. Der er 30 tilmeldte arrangementet, der udover 
rundvisning, spisning og håndboldkamp også byder på et meet-n-greet med Rasmus Lauge.  

• Formanden har holdt møde med borgmester Ulrik Wilbek. Oplevelsen er, at der blæser positive 
vinde i retning af Bjerringbro, og at der generelt er en positiv holdning til Bjerringbro og de 
aktiviteter, vi sætter i gang i byen.  

 
Drøftelse og konklusion 
 
Bestyrelsen tog formandens orientering til efterretning.  
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2. Orientering fra bychefen 
 
Resumé 
Bychefen orienterer om sidste nyt fra bykontoret siden seneste møde. 
 

• Detail – vi har fået mulighed for at lave et lokalt uddannelsesforløb for ansatte i detailhandlen. 
Forløbet er det samme, som vi også udbød sidste år sammen med Viborgegnens Handelsråd. 
Forskellen er blot, at vi nu kan holde det i Bjerringbro, hvis vi kan samle 15 detailhandlere, der er 
interesserede. Forslaget er sendt til behandling i hos detailudvalget.  

• Markedføringsplan – i forbindelse med budgettet har jeg lavet en ny markedsføringsplan for 
Byforum. Vi markedsførerer stadig alle de store arrangementer såsom OBN, Black Friday, 
Kulturfestival osv. Der hvor jeg har ændret er, at vi laver færre annoncer for torsdagskoncerter, 
bagagerumsmarkeder og Mad & Kustmarked og så i stedet med datoer for kommende 
arrangementer. I stedet skruer vi lidt op på SOME-markedsføringen. Planen kan findes under 
Bestyrelsens fælles dokumenter på OneNote. 

• Halloween - Torsdag er der Halloween i byens butikker med åbent til kl. 20. Det bliver en hyggelig 
dag med udsmykning af gågaden, spøgelsesjagt i butikkerne, FDF-koncert og så skærer FDF’erne 
græskar med byens børn i gågaden.  

• Jul i Bjerringbro – Detail har lavet en særlig Bjerringbro julekalender i år, hvor køberne får gode 
tilbud og rabatter i byens butikker, når de åbner lågerne. Salget af julekalenderen går via Byforums 
Mobilepay-løsning og er sammen med salget af lågerne med til at betale for julekalender og 
juleaktiviteter. Prisen er kr. 50,- og der sættes 1100 til salg.  

• Bjerringbro Mad & Kunstmarked – markedet er en stor succes og har netop kunnet fejre sin 8. års 
fødselsdag. Den store succes betyder, at vi er nødt til at se på en udvidelse af markedspladsen, så 
der er plads til de ekstra handlende. Det er ikke fordi, der kommer flere telte til – vi har valgt at 
holde fast på 72 meter telte, men flere handlende med egen vogn er kommet til, og derfor er der 
brug for lidt mere plads. Det arbejder jeg på sammen med markeds-folkene at finde ud af.  

• Scooterdrengene – egentlig bare lige en kort opfølgning til jer om, at projektet jo stadig kører, og at 
det stadig er en stor succes. Mellem 30 og 40 drenge besøger værkstedet på BASE Business hver 
tirsdag og torsdag aften, ligesom der køres på Bjerring Hede og i forskellige grusgrave. Der er en 
stadig strøm af nye unge til projektet, så der sker en naturlig udskiftning af deltagerne. DR Ultra er 
stadig i gang med at filme til en ungdomsserie om drengene, og den kommer en gang i april næste 
år. Jeg har aftalt med Ole, at jeg kigger forbi en aften og laver lidt til hjemmesiden, så vi kan 
fortsætte med at fortælle den gode historie.  

 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen tog bychefens orientering til efterretning. 

3. Budgetopfølgning 
 
Resumé 
Formand og bychef præsenterer budgetopfølgning pr. 30.9 samt overslag for resten af året.  
 
BILAG:  
 

- BB24 Budgetopfølgning 3. kvartal 
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen aftaler at minimere og helst fjerne underskuddet på cirka 15.000 kroner inden årets udgang. 
Det har alle en opgave i.  

4. Planlægning af aktiviteter for 2025 
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Resumé 
På bestyrelsesmødet den 12. september besluttede bestyrelsen at igangsætte planlægningen af 
årskalenderen for 2025. For at få planlægningen til at hænge sammen med budgettet aftalte bestyrelsen at 
de fem udvalg skulle aflevere deres udkast til en årskalender inklusive økonomiske overslag fredag i uge 42. 
Der er ved udsendelse af dagsordenen ikke modtaget en årskalender for detail.  
 
Bestyrelsen gennemgår på mødet udkastene til årskalenderen for 2025, og den medfølgende økonomi.  
 
Bilag:  

- Årskalender 2025 - Erhverv 
- Årskalender 2025 - Kultur 
- Årskalender 2025 - Forening 
- Årskalender 2025 – Borger 

 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen tager årskalenderne til efterretning. Den kommende tid skal de enkelte kalendere 
detailplanlægges ud fra den vedtagne økonomi i budget 2025. Vi afventer årsplan for Detail.  

5. Budget 2025 
 
Resumé 
Formanden og bychefen har i samarbejde med bogholderen udarbejdet et udkast til budgettet for 2025 til 
behandling i bestyrelsen.  
 
Bilag:  
 

- BB24 Budget 2025 v2 NDU 2 
 
Drøftelse og konklusion 
 
Bestyrelsen tog budgettet til efterretning. Der arbejdes fortsat på at få flere medlemmer i Byforum, ligesom 
forskellige støttepuljer afsøges og ansøges til understøttelse af aktiviteter i 2025.  
Budgettet godkendes endeligt på bestyrelsesmødet den 5/12.   

7. Byvækststrategi 
 
Resumé 
Teknisk Udvalg godkendte på sit møde den 23. oktober forslaget til en ny byvækststrategi for Bjerringbro. 
Strategien er nu sendt videre til Økonomi- og Erhvervsudvalget med henblik på godkendelse og udsendelse 
i offentlig høring.  
Borgermødet er planlagt til den 20. november klokken 17-19 i Viften, og bestyrelsen bedes drøfte forløbet 
for borgermødet.  
 
Drøftelse og konklusion 
Formanden gennemgik planen for borgermødet og opfordrer til, at bestyrelsen deltager i borgermødet den 
20/11.  

8. Erhvervsministeriets pulje til mere liv i bymidter 
 
Resumé 
Erhvervsministeriet har i oktober åbnet for ansøgninger til to puljer, der har til formål at skabe mere liv i 
bymidter i byer på mellem 4.000 og 20.000 indbyggere. I alt kan der søges 115 millioner i første runde, og 
pengene fordeles således:  
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• 15 mio. kr. til by-strategier og by-samarbejder til at understøtte den strategiske udvikling af 
bymidter. 

• 100 mio. kr. til omstilling til levende og bæredygtige bymidter, der skal løfte de lokale erhverv 
bl.a. gennem fysisk omstilling og mere bæredygtige forretningsmodeller 

Skal Bjerringbro komme i betragtning til støtte fra disse puljer, kræver det en ansøgning fra Viborg 
Kommune, da det kun er kommuner, der kan søge puljen.  
Bestyrelsen bedes drøfte, om der skal igangsættes et arbejde med dels at udarbejde forslag til projekter, 
der falder ind under de to puljers formål, og dels om der skal tages kontakt til Viborg Kommune vedr. en 
potentiel ansøgning.  
Ansøgningsfristen er 6. januar 2025, og ansøgningerne forventes behandlet den 9. april 2025. 
 
Læs mere om puljerne her:  
https://www.em.dk/aktuelt/nyheder/2024/okt/nu-aabner-pulje-paa-115-mio-kr-til-mere-liv-i-bymidter 
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen beslutter at der tages kontakt til Viborg Kommune omkring muligheden for at skrue en 
ansøgning sammen. Samtidig tages emnet op til drøftelse på førstkommende møde i detailudvalget i 
november.  

9. Kåring af årets leder, virksomhed og lærling 
 
Resumé 
Bjerringbro Byforum har modtaget en henvendelse fra Bjerringbro Rotary Klub vedr. et ønske om at kåre 
årets leder, virksomhed og lærling i Bjerringbro.  
Bjerringbro Rotary Klub har et ønske om at anerkende de særlige indsatser, der foretages i Bjerringbros 
virksomheder, og man spørger, om det er noget, Bjerringbro Byforum har lyst til at være en del af. Forslaget 
er, at kåringen kan finde sted i forbindelse med den årlige nytårskur i Erhvervsudvalget i januar måned.  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen er positive over for idéen og vil arbejde for at gennemføre den. Formanden tager kontakt til 
Rotary og erhvervsudvalget for en drøftelse af praktisk gennemførelse. 

10. Evt. 
- Generalforsamling i Bjerringbro Byforum planlægges til torsdag den 20. marts klokken 18.00-19.00. 
Bestyrelsen møder ind 17.30, og afslutter generalforsamlingen med fælles spisning. Formøde indkaldes til 
mandag den 17. marts kl. 18.  
- Forslag til mødeplan for første kvartal 2024 udarbejdes til mødet den 5/12 
- Statusmødet med detailudvalget flyttes til februar-mødet.  

11. Godkendelse af referat 
 
Resumé 
Oplæsning og godkendelse af referat fra dette bestyrelsesmøde afholdt den 29. oktober 2024. 
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen vedtog referatet.  

  
Næste møde i bestyrelsen er torsdag den 5. december 2024 med indledende statusmøde med 
erhvervsudvalget.  
 

https://www.em.dk/aktuelt/nyheder/2024/okt/nu-aabner-pulje-paa-115-mio-kr-til-mere-liv-i-bymidter

